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Nie som záhradník ani far-

már, ale viem, že ratolesť 
nemôže priniesť ovocie len 
tak sama od seba. Keď bude 
odseknutá ležať na zemi, 
hrozná z nej zrejme len tak 
nevyrastú. Ak chce ratolesť 
prinášať ovocie, nezvládne 
to sama od seba, ale musí byť 
pri zdroji, musí byť napojená 
na niečo, čo jej dodá silu, čo 
jej umožní prinášať ovocie. 
Musí byť pripojená na kmeň, 
ktorý jej dodá živiny a všet-
ko ostatné potrebné k životu 
a k tomu, aby mohla priniesť 
ovocie. 
 Ježiš hovorí, že podob-

ne je to s nami. Ani my nemô-

žeme prinášať v našich živo-

toch ovocie, ak neostávame 
na kmeni. Naša duchovná 

služba nebude úspešná, ak 
neostaneme napojení na 
zdroji. Ježiš vraví, že On sám 
je pre nás tým kmeňom, tým, 
čo nám dáva silu. Len v na-

pojení na neho môžeme pri-
nášať chutné ovocie a naša 
služba môže byť požehnaná 
a viesť k tomu, že ďalší ľudia 
budú zachránení. 

“Zostaňte vo mne a ja vo vás. Ako ani ratolesť ne-

môže prinášať ovocie sama zo seba, len ak ostáva 
na vínnom kmeni, tak ani vy, len ak zostávate vo 
mne. Ja som vínny kmeň a vy ste ratolesti. Kto zo-

stáva vo mne a ja v ňom, ten prináša veľa ovocia, 
pretože bezo mňa nič nemôžete činiť.” (Ján 15,4-5)

Ostávajme napojení  
na Ježiša | Zamyslenie

 My si často myslíme, 
že naše vlastné schopnos-

ti sú dostatočné, že to sami 
zvládneme. Tento text nás 
pozýva uvedomiť si, že tá 
najdôležitejšia vec v našej 
službe je, aby sme boli s Je-

žišom, aby sme ostávali v 
Ňom. Sám dodáva, že bez 
neho nemôžeme urobiť nič. 
 To je výzva aj do našej 
služby. Pri množstve povin-

ností, vybavovačiek, progra-

mu a organizácie nezabudni-
me, že bez Ježiša v nás bude 
naša snaha márna. Ak chce-

me prinášať ovocie, trávme 
s Ním čas, ostávajme v Jeho 
Slove, ostávajme v Ňom a on 
bude v nás. 
 Ak sa cítiš, že nevlá-

dzeš, neprinášaš ovocie, na-

poj sa na Ježiša. Ak máš po-

cit, že vládzeš a všetko Ti ide 
dobre, napoj sa na Ježiša. Ak 
chceš prinášať ovocie, napoj 
sa na Ježiša. On hovorí: „Zo-

staňte vo mne a ja vo vás.“ 

Samuel Grega
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Na Semfeste
sme zažili
Semfest, ako všetci vieme, je mládežníc-

ky evanjelický festival. Nájdeš tam skvelé 
témy, semináre, hudbu, Biblické štúdia, 
jedlo, spoločenstvo... proste všetko. Aj 
Semfest 2023 bol skvelým zážitkom pre 
viac ako 100 dobrovoľníkov a skoro 1000 
účastníkov.



To, akým programom sa SemFest niesol si 
môžeš pozrieť na stránke semfest.sk, teraz 
ťa však chceme pozvať k nahliadnutiu do 

osobných skúseností a SemFestových  
zážitkov troch našich dobrovoľníkov  

a troch účastníkov Semfestu 2023. 

NA SEMFESTE SME ZAŽILI 
OBZRETIE SA ZA LETOM

https://www.semfest.sk/


Prečo by mal niekto 
robiť dobrovoľníka  
na SF? 

Čo si prežil počas 
dobrovoľníckych dní?  

Tamarka: Prečo by mal niekto robiť dobro-

voľníka na SemFeste? hmm ... dobrá otázka. 
No neviem ani opísať, toľko radosti na jed-

nom mieste, niekoľko dní po sebe, to je veľká 
vzácnosť zažiť to. Dovolím si tvrdiť, že vďaka 
tomu, že som šla ako dobrovoľníčka, mala 
som možnosť spoznať ľudí, ktorí sa mi stali 
veľmi blízkymi. Povzbudzujem každého do 
toho, si to aspoň raz zažiť, skúsiť to. Možno 
v sebe prebudíš stránku o ktorej si nevedel, 
nájdeš spriaznenú dušu, oddýchneš si, či sa 
utvrdíš vo svojej viere, pretože nedalo sa pre-

hliadnuť, ako tu bol BOH prítomný a ako skr-

ze ľudí konal. Zažiješ tu veci, na ktoré už nik-

dy nezabudneš. Príď ako dobrovoľník a zisti 
aké to je... jednoducho živé, energické, plné 
Božej lásky. 

Tamarka: Čo som prežila... asi nemôžem pí-
sať všetky svoje zážitky, to by bolo tak na 
zopár strán. Ale v skratke - našla som a pre-

žila som dlho očakávaný pokoj, pocítila som 
prijatie, lásku, jednotu... Prežila som dni plné 
smiechu a zároveň zmätku, čo prirodzene 

NA SEMFESTE SME ZAŽILI 
OBZRETIE SA ZA LETOM

„Možno v sebe prebudíš 
stránku o ktorej si 

ani nevedel, nájdeš 
spriaznenú dušu, 

oddýchneš si, či sa 
utvrdíš vo svojej viere.“

V akom tíme si bol? 
Čo ti to dalo?  
Čo si zažil? 



NA SEMFESTE SME ZAŽILI 
OBZRETIE SA ZA LETOM

„Kto by kedy povedal, 
že umývanie spŕch 
a čistenie toitoiky bude 
tak nezabudnuteľná 
skúsenosť a že sa pri 
tom nasmejem tak, až 
ma bude bolieť brucho 
a slzy nebudem vedieť 
zastaviť.“

patrí k tomu. Tajne prebdené noci, lebo sme 
sa nevedeli vyrozprávať (ehm sľubujem, že 
po večierke sme neboli hluční)... A čo musím 
vypichnúť je, že som prežila búrku! Nezabud-

nem na ten veľký čierny mrak, blesky, hro-

my, a to ako som sa videla, že ma berie veľká 
voda aj so stanom. No a nakoniec sa Pán Boh 
postaral a z veľkej desivej búrky bola malá 
búročka, ktorá odišla. Ako posledné spome-

niem belgický tanec, ktorý je môj obľúbený 
a odporúčam ho všetkými desiatimi. 
 Bola som v kreatívno – upratovacom 
tíme. Prvé dni sme sa kreatívne vyšantili 
pri tvorení výzdoby, pomáhali sme zdobiť 
iné stany a keď už začal festival, šlo sa na tú 
upratovaciu časť. Za mňa môžem povedať, 
že tam som sa nesmierne zabavila. Kto by 
kedy povedal, že umývanie spŕch a čistenie 
toitoiky bude tak nezabudnuteľná skúsenosť 
a že sa pri tom nasmejem tak, až ma bude 
bolieť brucho a slzy nebudem vedieť zastaviť. 
Upratovacia časť bola naozaj neprekonateľ-
ná. S mojou kamarátkou Luckou sme prišli 
na slogan „Čo toitoi-ka spojila, už nik nerozdelí“ 
a za tým si stojím. Naše priateľstvo len zosil-
nelo na týchto zážitkoch. 
 Čo mi to teda dalo? Že sa nemusím báť. 
Ľudia ma strašili, že to bude hrozné upra-

tovať po iných... no a nakoniec to bola prá-

ca, na ktorú nezabudnem (v dobrom, hehe).  
Nakoniec musím dodať len to, že som mala 
skvelý tím a iný si ani neviem predstaviť.  

Janko: Na SEMFESTe som sa stal súčasťou 
Pubstan tímu, ktorého úlohou je príprava po-

krmov a nápojov pre všetkých účastníkov 
festivalu (okrem samotných dobrovoľníkov, 
ktorí majú zabezpečené osobitné stravova-

nie). Mne bola zverená príprava popcornu a 
som rád, že po niekoľkých várkach čiernych 



Baška: Počas dobrovoľníckych dní som za-

žila veľa srandy, málo spánku, spoznala no-

vých ľudí a získala som nové skúsenosti, lebo 
som bola v registračnom tíme. Bola som na 
registrácii prvýkrát a zo začiatku som mala 
stres, lebo toho bolo celkom veľa, ale hneď 
ako som zaregistrovala prvého človeka, vše-

tok stres opadol. S každým zaregistrovaným 
vo mne narastala radosť a stále viac som si 
uvedomovala, aký je SF dôležitý nielen pre 
nás dobrovoľníkov, ale aj pre účastníkov. 

uhlíkov sa mi konečne podarilo odhaliť ta-

jomstvo ideálneho pomeru jednotlivých in-

grediencií (kukurica, olej, soľ). Práca nám 
išla od ruky a spoločne sme sa dokázali “ub-

rániť” aj tým najväčším hordám hladujúcich 
zákazníkov .

„S každým 
zaregistrovaným vo 

mne narastala radosť 
a stále viac som si 

uvedomovala, aký je SF 
dôležitý nielen pre nás 

dobrovoľníkov, ale aj 
pre účastníkov.“

NA SEMFESTE SME ZAŽILI 
OBZRETIE SA ZA LETOM





Je niečo, čo konkrétne 
hovorilo ku tebe? Niečo, čo ťa 
povzbudilo, napomenulo...? 

Počas dobrovoľníckeho 
programu dobrovoľníci počuli 
mnohé témy o Dávidovi.

Janko: Najviac sa mi páčila téma, v ktorej 
vystupovala postava Nátana. Nátan napo-

menul Dávida za jeho konanie, ktoré jas-

ne odporovalo Božej vôli. Z témy vyplývala 
otázka: „Máme aj my svojho Nátana?“ Uvedomil 

som si, že naším každodenným Nátanom je 
Pán Ježiš Kristus, ktorý nás neustále napo-

mína a jediná zábrana pred našim upočuv-

nutím je naša tvrdohlavosť. Pán Ježiš Kris-

tus sa snaží o akúsi prevenciu hriešnosti, no 
ani v prípade vyskytnutia hriechu nás neza-

tracuje - o tom svedčí aj 2. kniha Samuelo-

va 12. kapitola 13. verš: „Aj Pán ti odpustil hriech, 
nezomrieš!” 

Baška: Určite áno. Prehovárali ku mne všet-
ky, ale bola to hlavne téma s názvom Zhoď, 
ktorá mnou zatriasla. Uvedomila som si, 
že je v mojom živote veľa vecí, ktoré robím 
a ktoré by som mala zo seba zhodiť, preto-

že mi bránia kráčať naplno na mojej ceste s 
Bohom. Proces zhadzovania je síce pomalý a 

“podarilo sa” mi už niekoľkokrát od SF zlyhať, 
ale dôležité je nevzdať to.  

„... jediná zábrana pred 
našim upočuvnutím je 

naša tvrdohlavosť.“

 „Uvedomila som si, 
že je v mojom živote 

veľa vecí, ktoré robím 
a ktoré by som mala zo 
seba zhodiť, pretože mi 

bránia kráčať naplno na 
mojej ceste s Bohom.“

NA SEMFESTE SME ZAŽILI 
OBZRETIE SA ZA LETOM







Prečo by mal ísť  
niekto na Semfest?

Čo pre teba znamená  
otázka „Si tu?“ 

Rebeka: Z môjho pohľadu je Semfest miesto, 
ktoré pokrýva nielen všetky vekové kategó-

rie ale aj všetky “duchovné stupne” od hľa-

dajúceho až po človeka, ktorý už dekády ide 
cestou s Pánom Ježišom. Vždy sa teším na 
ľudí ktorých rok nevidím, a aj na tých kto-

rých na Semfeste ešte len spoznám. Semfest 
je pre mňa príjemné vytrhnutie z mojej ruti-
ny spania na pohodlnej posteli ale aj najmä 
môjho duchovného života. Vnímam, že aj na 
Semfeste Boh formuje moje názory o Ňom, o 
druhých, učí ma.   

Peťo: Otázka „Si tu?“ pre mňa znamená kon-

frontáciu so stavom mojej mysle, môjho sú-

stredenia sa na aktuálny okamih. Či, keď 
som s Bohom, alebo aj s tebou, alebo s kým-

koľvek, či som naozaj tu a počúvam. Či keď 
mi niečo hovoríš, tak nehrám v mysli šach, 
alebo keď sa modlím, nie som v práci, alebo 
v škole. Je to otázka súhry celého môjho ja v 
prítomnom okamihu.  

Miloš: „Si tu?” Sa nás pýta Ježiš. Spolupra-

cuje len s tými, ktorí mu povedia áno. Byť tu 
znamená byť pripravený konať Božie dielo, 

„Semfest je pre mňa 
príjemné vytrhnutie 

z mojej rutiny spania 
na pohodlnej posteli 

ale aj najmä môjho 
duchovného života.“

NA SEMFESTE SME ZAŽILI 
OBZRETIE SA ZA LETOM



„Zo Semfestu si 
odnášam novú energiu 

do služby, nové 
praktické tipy, nápady 

a povzbudenie.“   

Čo si odnášaš zo SF?  
Čo sa ti najviac páčilo? 

Rebeka: Veeeľa “small talkov”  ale aj hlb-

šie rozhovory, spoločné modlitby, mnoho 
priateľských úsmevov a objatí, novú chuť v 
piesňach chváliť Pána Boha. Seminár o utr-

pení spravodlivého bol skvelý. Vždy som zas 
a znova prekvapená a s úžasom pozerám na 
ľudí z celého Slovenska, ktorí majú rovnaký 
zmysel života ako ja. A tak môžem cítiť, že 
nie som sama.  

Peťo: Najviac sa mi páčil na SF čas s pria-

teľmi a rozhovory, potom seminár Pavla Ha-

nesa o utrpení. MAPEX je tiež vždy super . 
Odniesol som si oddýchnutého Peťa a dobrý 
pocit z fajn stráveného času. 

Miloš: Na SF sa mi páčil výber témy, množ-

stvo seminárov, besied, biblických štúdii  
a profesionálna a priateľská atmosféra. Te-

ším sa, že som tu stretol starých známych 
ale aj legendy – ľudí, o ktorých každý vraví, 
ale nikdy som ich nevidel . Páčil sa mi aj 
živý prenos v televízií, ktorý bol svedectvom 
pre celé Slovensko. Zo Semfestu si odnášam 
novú energiu do služby, nové praktické tipy, 
nápady a povzbudenie.   

ktoré nám Boh pripravil. Dnes sa na to často 
zabúda. Verím, že pracujem na Božej vinici, 
ale častokrát sa stane, že sa niekde zašijem a 
Ježiš ma musí zavolať a ja znova povedať „tu 
som.” Je to neustále zapieranie starého Ada-

ma a pripomínanie si, že práca na vinici raz 
môže ujsť. Nenechajme si ujsť príležitosť ší-
riť evanjelium ďalej.  

NA SEMFESTE SME ZAŽILI 
OBZRETIE SA ZA LETOM



Za anketu ďakujeme
 dobrovoľníkom: Tamara Bulnová, Ján Majerník, Barbora Bašková  

a účastníkom: Rebeka Bazliková, Peter Bôžik, Miloš Jacko
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Misijný výjazd 
do Srbska
 
Skupinka mladých ľudí z Oblastného cen-

tra SEM Púchov sa 21. - 26. júla vydala na 
misijný výjazd do Srbska. Pobalili naše 
nafukovacie atrakcie a spoločenské hry, 
pripravili evanjelizačný program a strávili 
čas s deťmi a mládežou v srbských zbo-

roch Kysáč, Kulpín, Nový Sad (Biele Blato) 
Selenča (Laliť), Padina a Stara Pazova. Bol 
to veľmi zaujímavý a vzácny čas.  



 Po dlhej ceste nás 
čakalo prívetivé privítanie 
v meste Nový Sad, kde pre 
nás miestni prichystali uby-

tovanie na Generálnom bis-

kupskom úrade. Avšak, len 
čo prišlo nové ráno, už sme 
boli pripravení vyraziť do 
neďalekej obce Kysáč.  
 Náš prvý deň sa ne-

mohol začať lepšie – vrelé 
privítanie členov tamojšieho 
zboru, množstvo detí, ktoré 
sa prišli zúčastniť nášho 
programu a pohostinnosť, 
s ktorou sme sa tam stretli, 
boli pre nás povzbudením 
aj do ďalších dní. A veruže 
tie nasledujúce dni neboli 

o nič horšie. Ďalší deň sme 
navštívili obec Kulpín, v 
tretí deň sme poslúžili zbo-

ru v Novom Sade a potom 
vyrazili na cestu, ktorá nás 
zaviedla do obce Selenča, no 
hlavy sme sklonili až v obci 
Padina, kde sme strávili 
dve noci a našou poslednou 
zastávkou bolo mesto Stará 
Pazova. 
 V každom cirkev-

nom zbore sa nám dostalo 
prijatia a pohostenia, no 
hlavne vždy prišlo mnoho 
zvedavých detí, pre ktoré 
sme mali pripravené nielen 
zábavné atrakcie, ale aj hry, 
piesne a rozprávanie príbe-

hov zo života Pána Ježiša. 
Našou túžbou bolo ukázať 
tamojším deťom ako Pán 
Ježiš menil životy ľudí, kto-

rých stretol a ako zmenil aj 
tie naše, a že to isté sa môže 
stať aj im. I keď nás každý 
deň čakal rovnaký program, 
všetky dni boli pre nás iné a 
jedinečné. Pán Boh sa po-

staral, aby nám každý deň 
svietilo slniečko, a tak bol 
vodný futbal vždy príjem-

ným osviežením a my sme 
sa opálili snáď viac, ako na 
dovolenke pri mori.  
  Ak sa pýtate, ako sme 
zvládali jazykovú bariéru, 
musím vás ubezpečiť, že 
tam takmer žiadna nebola. 
Mnohí z nás ani nevedia o 

tom, že v Srbsku žije veľké 
množstvo evanjelikov, ktorí 
sa sem presťahovali pred 

Minulé leto ubehlo ako 
voda a my sme sa už v zime 
nemohli dočkať toho ďal-
šieho. Keď sme po jednom 
z našich mládežníckych 
stretnutí spomínali na náš 
letný roadtrip po Slovensku, 
napadlo nám, že by nebolo 
zlé ďalší rok vyraziť aj za 
hranice. V tom nám prišlo 
na myseľ Srbsko a misijné 
výjazdy ktoré sa tam konali 
už pred niekoľkými rokmi. 
Slovo dalo slovo, skontak-

tovali sme sa s tamojšími 
farármi a v júli už sme ôsmi 
sedeli v dodávke smerujúcej 
na Srbské hranice. So sebou 
sme mali nielen skákací 
hrad a vodný futbal, ktorými 
sme chceli poslúžiť deťom, 
ale aj srdcia plné očakávaní 
a túžbu posúvať ďalej našu 
radosť zo života s Kristom. 

ZA HRANICAMI

MISIJNÝ VÝJAZD DO SRBSKA
OBZRETIE SA ZA LETOM



viac ako dvesto rokmi 
a dodnes si zachovávajú 
nielen svoju vieru, ale aj slo-

venskú reč a tradície. Preto 
sme sa aj za hranicami Slo-

venska mohli cítiť ako doma, 
a to aj napriek teplejšiemu 
podnebiu a rovinatej krajine, 
v ktorej sme márne hľadali 
hory, na ktoré už sme tak 
zvyknutí.  
  Našou misiou sme 
chceli utužiť spojenie s 
bratmi a sestrami, ktorí žijú 
síce ďaleko od nás, no sú 
nám stále veľmi podobní 
a zároveň priniesť medzi 
tamojších mladých ľudí 
evanjelium, ktoré nie je len 
dedičstvom starých otcov 
a mám, ale je živé a mení 
ľudské životy – tak ako na 
Slovensku i v Srbsku. Verí-
me, že naša spolupráca bude 
pokračovať i naďalej a už 
teraz sa tešíme, čo nás čaká 
v ďalšom roku. 

Touto cestou by sme sa 
zároveň chceli poďakovať 
všetkým ochotným darcom, 
ktorí prispeli na tento mi-
sijný výjazd a umožnili tak 
jeho realizáciu. 

Ďakujeme – hvala!   

 

Alexandra Rybáriková 

MISIJNÝ VÝJAZD DO SRBSKA
OBZRETIE SA ZA LETOM



VAŠA ŠTEDROSŤ NÁS DOKÁZALA 
DOSTAŤ AŽ ZA HRANICE 
 

Ďakujeme všetkým, ktorí nás počas našej 
cesty v Srbsku podporovali. Veľmi si váži-
me vaše modlitby, slová povzbudenia  
a financie, ktorými ste nám pomohli zapla-

tiť náklady spojené s misijnou cestou. 
 

Ďakujeme za vašu štedrosť, ktorá nás doká-

že dostať až za hranice. A nielen nás, ale aj 
evanjelium!   
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Teen Age 
English 
Bible Camp

Tento (už 15-ty) ročník tí-
nedžerského biblického tábora 
sa konal vo Vysokých Tatrách 
v MEMC vo Veľkom Slavkove. 
Témou tohtoročného tábora 
bolo UNBROKEN s podtitu-

lom Ako Boh používa broken 
people na naplnene Jeho 
plánu. Tím vedúcich, ktorí 
pozostával z 13 Američanov 
(z toho 9 teenagerov) z part-
nerskej organizácie Spiritual 
Orphan Network, 2 Ukrajiniek, 
1 Nemky a slovenských vedú-

cich sa s účastníkmi podelil o 
svoju cestu s Bohom. Dorasten-

ci vnímali Božie slovo formou 
prednášok, worshopov, diskus-

ných skupiniek ako aj sharo-

vania vlastných skúseností  
o ich zlomenosti, hriešnosti  
a o tom, ako ich Pán Boh vie  
v ich živote použiť. Program 
bol doplnený množstvom ak-

tivít a hier ako aj výletom do 
Tatier, či aquaparku.

TEŠÍME SA  
NA BUDÚCI ROK
14.-19.7.2024
vo Veľkom Slavkove.

Ak máš záujem, prihlás sa na 
mudrak@sem.sk.



Leto je za nami, ale dorastenci 
a mládežníci spod Tatier ho 
nemohli skončiť bez poriadne-

ho tábora. Takže predposledný 
týždeň leta sme spoločne strá-

vili príjemný týždeň v domá-

cich priestoroch MEMC Ichtys. 
Poviem vám, vôbec to nebol 
obyčajný tábor. Už od prvého 
momentu keď sme sa stretli až 
do chvíle keď si poslední zaký-

vali, sme sa všetci cítili prí-
jemne a naplnene Božím Du-

chom. Možno to bolo domácim 
prostredím Tatier alebo niečo 
na téme o učeníkoch, ktorí sú 
pre mnohých veľmi známi, 
nám otvorilo oči na nový uhol 
pohľadu. 

 Je už viac ako mesiac po 
tábore a mne ešte stále príde 
na myseľ niečo cez čo ku mne 
hovorí Pán. Ale keď som sa 
obzerala okolo seba a letmo si 
všímala tváre táborníkov tak 

STO+ Camp 
pod názvom 
Beyond



si dovoľujem dúfať, že aj iný 
počuli tichý závan vetra. Je to 
krásne keď vidíte zhromaž-

dené spoločenstvo, ktoré spo-

ločne vyznáva svojho Stvori-
teľa cez nekonečné množstvo 
chvál a vo vás sa začne niečo 
jemne lámať. Alebo skupinku 
ľudí, ktorých by v ľudskom 
svete nikdy nič nespojilo a 
tu ste ich videli sa spoločne 
smiať alebo hrať volejbal. Áno, 
aj tu boli menšie nedokona-

losti, nezhody a tŕpnutia či 
všetko vyjde. Vyšlo to. Všetko 
a všetkých si Pán Boh použil a 
vytvoril krásne dielo v podobe 
nášho tábora. 

Zuzka Findrová



Dorasťák
Prešov
Letné prázdniny sa v našom 
cirkevnom zbore už tradične 
zakončili dorastovým táborom. 
Tento rok sme sa s dorasťák-

mi vybrali na chatu Július na 
Vyšnej Slanej. Celý tábor sa 
niesol v téme Kráľovstvo na-

opak, čomu boli prispôsobené 
dekorácie, aktivity a program.

 Na Dorasťaku nemohla 
chýbať ani celodenná aktivita 
– tentokrát honba za pokla-

dom. Víťazov neminula odme-

na, ale najväčším pokladom 
boli spomienky vytvorené 
počas cesty. Veľkým prekva-

pením bola nočná hra, ktorej 
priebeh trochu narušilo les-

né zviera, no to len umocnilo 
skvelý zážitok pre všetkých 
zúčastnených. Dorasťáci mali 
možnosť zabaviť sa počas 
športových aktivít či vtipných 
večerných programov. Vo 
voľnom čase si väčšina z nás 
dosýta užila dobré počasie v 
bazéne, prípadne niektorí dali 
prednosť tvorivým dielňam. 

 Dorastový tábor bol však 
predovšetkým príležitosťou 
viac spoznávať Pána Boha. O 
to sa postarali najmä večer-

né témy a skupinky, kde sa 
rozoberala Ježišova kázeň na 
vrchu a aké je to žiť v Božom 
kráľovstve, ktorého princípy 
a hodnoty sú naopak oproti 
tomu, čo sme zvyknutí vidieť 
vo svete. Život v Božom krá-



ľovstve nie je vždy jednoduchý 
a vyžaduje si často veľké obety, 
silu, odvahu a vytrvalosť budo-

vať ho s Ním. 

 Jeden večer sme mali 
pre dorasťakov pripravený la-

byrint - chodník s niekoľkými 
zastávkami, kde premýšľali o 
tom, či si zhromažďujú pokla-

dy na zemi alebo v nebi a kto 
sedí na tróne ich srdca. Čítali 
si verše o tom, akým je Ježiš 
Kráľom. Na konci tohto laby-

rintu boli pozvaní k rozhodnu-

tiu urobiť Ježiša Kráľom svojho 
života.

 Počas celého tábora 
sme mali možnosť vidieť Božie 
zázraky a cítiť Jeho prítom-

nosť medzi nami. Bolo veľkým 
požehnaním sledovať, ako sa 
Pán Boh dotýkal sŕdc ľudí, kto-

rí o Ňom nikdy nepočuli, ale aj 
tých, ktorí s Ním žijú už dlhšie. 
Ďakujeme Mu, že sme mohli 
spoločne zažiť Jeho kráľov-

stvo medzi nami.

Emma Mosná  
(CZ ECAV Prešov)



Are you 
connected?
Mládež 
Martin

Toto leto bolo v našom zbore 
plné aktivít rôzneho druhu, 
ale jednou ktorá vo mne rezo-

nuje dodnes bol mládežnícky 
Camp. Boli sme spolu neďaleko 
nášho Martina - v Kunerade, 
kde sme sa celý týždeň veno-

vali pripojeniu na Kristove 
siete. Camp niesol názov: Are 
you connected? A na základe 
rôznych rozhovorov či situácii 
ktoré Peter - učeník, s Pánom 
Ježišom zažil, sme spoznávali 
rôzne sociálne siete. Každý 
deň sa niesol v tematike jednej 
z nich. 

 Cez YouTube sme sa uči-
li o chvále Pána ako forme roz-

hovoru, modlitby. Cez Twitter 
sme sa ponorili do sily krát-
kych ale dôležitých výpovedi 
akou bolo aj Petrovo vyznanie 
- Ty si Kristus, Ten Boží. Cez 
Facebook sme prišli blízko 
hejtom ktorého je plný. A ktorý 
si zažil aj Peter v ten osudný 
deň keď zradil Pána. Cez Slido 
sme sa učili klásť dobré otázky 
ale aj prečo je dôležité odpúš-

ťať a ako to správne robiť. A v 
posledný deň sme sa venovali 
Instagramu a tomu aký obraz 
života s Kristom zrkadlíme pre 
svet vonku. Bolo to aj náročné 
a osobné ale aj veľmi uzdravu-

júce a posúvajúce. 



 Napriek tomu že sme 
nehrali nejako veľa hier, keďže 
nám pršalo a že ani to jedlo ne-

bolo nejaké extra skvelé, sme 
prežili taký požehnaný a osob-

ný čas. Celý Camp bol preplne-

ný rozhovormi a modlitbami a 
bojmi na kolenách ktoré sme 
spoločne bojovali. 

 Bol to prelomový týždeň 
aj v mojom osobnom živote s 
Ježišom ale aj v mojej službe. 
Mať možnosť nazrieť do otvo-

rených sŕdc a vidieť toľko zra-

není ale aj odovzdanosti Bohu 
je čosi čo neviem asi lepšie 
popísať a vysvetliť. No láska 
ktorú sme tam spoločne mali 
ma zavalila aj tento týždeň, 
keď som otvorila svoju Bibliu 
a znovu na mňa vypadla kopa 
táborovej pošty plnej žehnania 
a vzácnych slov. Zažili sme 
blízkosť medzi sebou ktorú 
dáva len náš Ocko. Vďaka a 
chvála Mu za tento Camp. Ale 
aj za prvý aj druhý potáborový 
follow up, ktorý sme mali. Bolo 
to skQuelé .  
 

Paulína Šofranková 
(ECAV Martin) 



INSIDE 
Leto 2023
Naše leto, podobne ako v pre-

došlých rokoch, pozostávalo 
z dvoch väčších vrcholov, z 
ktorých každý sa odohral vo 
svojom vlastnom mesiaci. Išlo 
o letnú INSIDE Chatu v júli a 
INSIDE tábor v auguste.

Letná 
INSIDE Chata

Tento rok sme na chate, ktorú 
zámerne posúvame po rôznych 
kútoch Slovenska, zavítali do 
Pružiny, kde sme strávili pre-

dĺžený víkend na konci júla. 
Naším zámerom s chatou je 
vytvoriť priestor pre starších 
dorastencov a služobníkov, aby 
mohli podrásť vo svojej viere, 
vzťahu s Pánom Ježišom a zá-

roveň vo svojej službe. Aj pre-

to sa snažíme pozývať hostí, 
ktorí nám prinášajú duchovné 
občerstvenie. Tento rok medzi 
nás zavítali Daniel a Maruška 
Skoncovci a priniesli nám po-

vzbudenie do našej služby, keď 
sme sa pozreli na to, na čom 
táto naša služba má stáť. A ne-

šlo iba o službu nás ako spolo-

čenstva, ale aj každého jedného 
z nás osobne, bez ohľadu na to, 
v akej oblasti života akurát sto-

jíme. 

 Okrem tém a seminá-

rov, ktoré si pre nás pripravili, 



sme sa snažili vytvoriť priestor 
pre rozhovory. Tie sa stali prí-
jemným vedľajším produktom 
týchto našich chát, keďže sa 
tu budujú aj vzťahy a priateľ-
stvá medzi nami. Každý sto-

jíme v rôznych situáciách a 
nie vždy sa vieme s každým z 
nás stretnúť počas roka, no na 
chate máme priestor práve na 
to - rozprávať sa, zahrať si spo-

lu spoločenské hry či prejsť sa 
na výlete. Tento rok sme spolu 
vyšli na Strážov, opekali sme si 
spolu a v jednoduchosti zaží-
vali také obyčajné no zároveň 
veľmi vzácne spoločenstvo.

INSIDE Tábor
Po minuloročnom experimente 
s dvoma turnusmi sme sa ten-

to rok rozhodli spojiť sa opäť na 
jeden a myslím, že to bolo dob-

ré rozhodnutie. Spolu nás bolo 
okolo 90, keď sme sa v druhú 
augustovú nedeľu stretli v Pla-

ninke pri Dechticiach, a celý tá-

bor sa točil okolo hlavnej myš-

lienky z knihy Daniel - názov 
témy bol Ver mi medzi levmi 
a hovorili sme o dôležitosti ne-

kompromisného nasledovania 
Pána Ježiša aj v okolnostiach, 
ktoré takémuto životnému 
rozhodnutiu neprajú. Bolo na-

šou túžbou ukázať, aký rozdiel 
je v živote, ktorý má v rukách 
Pán Ježiš, oproti životu, ktorý 
sa zúfalo snažíme kormidlo-

vať podľa vlastných záujmov a 



túžob. Hlavné myšlienky sme 
upevňovali diskusiami, hrami 
a rôznym ďalším tematickým 
programom. Tábor mal tento 
rok jedno špecifikum, nakoľko 
sme sa lúčili so silnou generá-

ciou dorastencov, pre ktorých to 
bol posledný tábor, na ktorom 
sa mohli zúčastniť ako účast-
níci. Pohľad na to, ako za roky 
chodenia na tábory rástli a do-

zrievali, bol pre celý prípravný 
tím veľkým povzbudením.

 A tak sme vďační za 
mnoho dobrých rozhovorov, 
za mnoho menších i väčších 
posunov, ktoré Pán Boh počas 
tohto leta v životoch našich do-

rastencov konal. Sme vďační 
za srdcia otvorené evanjeliu. 
Sme vďační, že aj počas tohto 
leta sme mohli zažiť Krista.



Sen malého  
chlapca stať sa 
prezidentom

Malý chlapec nevie, čo 
to obnáša byť preziden-

tom, a už vôbec nevie, aká 
komplikovaná cesta k 
tomu vedie a ako málo je 
pravdepodobné, že sa ním 
stane práve on. Napriek 
tomu, a možno práve vďa-

ka tomu, vďaka tejto slad-

kej nevedomosti, je plne 
odhodlaný sa preziden-

tom stať. Venuje tomu čas 
a úsilie. Je naivne odhod-

laný. Avšak čím je starší, 
tak postupne, každým 
rokom, je realitou viac a 
viac konfrontovaný – po-

stupne si uvedomuje, že 
stať sa prezidentom je síce 
reálne, ale vysoko neprav-

depodobné. 
Pochybuje.

Pokračovanie  
na nasledujúcich stránkach.



CROSSCAMP - VIAC AKO TÁBOR
OBZRETIE SA ZA LETOM



CrossCamp 

viac ako tábor
CrossCamp je sen niekoľkých mladých vyso-

koškolákov v Košiciach priniesť evanjelium 
do necirkevného prostredia zrozumiteľným 
a udržateľným spôsobom. Nevedia, čo to ob-

náša. Nevedia, s čím všetkým sa budú mu-

sieť popasovať a ako málo je pravdepodob-

né, že práve im sa to podarí. Napriek tomu, a 
možno práve vďaka tomu, vďaka tejto neve-

domosti, sú odhodlaní do toho ísť. Vzdávajú 
sa svojho zázemia, komfortu, voľného času, 
možno aj... kariéry. Sú naivne odhodlaní. 
Avšak každým rokom sú postupne realitou 
viac a viac konfrontovaní. Narážajú na ne-

prajnosť okolia, nedostatok financií, chýba-

júci priestor, nemajú know-how a robia veľa 
chýb, za ktoré potom sami nesú následky. 
Školských povinností je priveľa – postupne 
si uvedomujú, že prinášať evanjelium do ne-

cirkevného prostredia zrozumiteľným a udr-

žateľným spôsobom je síce reálne, ale vyso-

ko nepravdepodobné. 
Pochybujú. 
 CrossCamp jednou vetou je nádej, že v 
našom meste, v Košiciach, Pán Boh stojí o to 
množstvo teenagerov a mladých ľudí, ktorí tu 
sú a ktorí doposiaľ odmietli iba náboženské-

ho Krista, no nemali tú možnosť Ho stretnúť 
naživo. Títo teenageri a mladí ľudia odmietli 
Krista vo forme účasti na nedeľných služ-

bách božích, resp. omšiach. Odmietli Krista 
vo forme dodržiavania nejakých príkazov, 
zákazu predmanželského sexu, zákazu opi-
sovania v škole, vznešených liturgíí či kated-

rál. A ak takéhoto Krista neodmietli, tak ich 
minimálne nezaujíma. Veď prečo by mal.  
 Túžbou CrossCampu teda je, aby tee-

nageri a mladí ľudia v Košiciach, ktorí ne-

mali tú milosť a nedostali sa do niektorého 
z tých pár spoločenstiev, ktoré v Košiciach 
sú, ZAŽILI Krista. Zažili lásku, prijatie, mi-
losť. Zrozumiteľne, ale bez filtra. Všimli sme 

„CrossCamp jednou 
vetou je nádej, že 
v našom meste, v 

Košiciach, Pán Boh 
stojí o to množstvo 

teenagerov a mladých 
ľudí, ktorí tu sú a ktorí 

doposiaľ odmietli iba 
náboženského Krista, 
no nemali tú možnosť 

Ho stretnúť naživo.“







si, že jednou z Ježišových stratégií bolo rea-

govať na potreby spoločnosti a stretávať ľudí 
tam, kde sa práve nachádzali. Medzi kľúčové 
potreby mladej generácie, na ktoré chceme 
reagovať, patrí potreba prijatia – bezpečné-

ho prostredia a bezpečných vzťahov, potreba 
učiť sa kriticky premýšľať a pracovať s in-

formáciami a potreba aktívneho využívania 
voľného času. Hľadáme prirodzené formy, 
kde vieme na tieto potreby reagovať – formy, 
ktoré sú rodičmi alebo samotnými teenager-

mi vyhľadávané a súčasne v nich môžeme 
otvorene a súčasne zrozumiteľne hovoriť o 
tom, kto Kristus je a prečo sme sa my roz-

hodli Mu dôverovať.  
 Počas letných prázdnin sú jednou z 
týchto foriem letné športové campy. Toto 
leto sme mali tú milosť zrealizovať už ich 
štvrtý ročník. 

Spravili sme 9 campov pre zhruba 230 tí-
nedžerov. Boli to 4 denné športové campy:
Tanečný – 10 decák, 
Florbalový – 60 decák, 
Futbalový – 20 decák a 
Športový – 10 decák, 

2 stanové campy: 
Stanovačka – 25 decák a 
Raft – 13 decák a 

3 pobytové campy: 
Florbalový – 20 decák, 
Spartan – 40 decák a 
Connect – 30 decák. 

Bol to silný impulz – dá sa to! Na každom 
campe tínedžeri zažili prijatie a počuli o tom, 
ako my premýšľame o Pánu Bohu. Asi 95% 
týchto decák bolo z necirkevného prostredia. 
Bolo veľa takých, ktorí boli s nami po minulé 
roky, páčilo sa im, a preto prišli znovu a za-

CROSSCAMP - VIAC AKO TÁBOR
OBZRETIE SA ZA LETOM

„Medzi kľúčové potreby 
mladej generácie, na 
ktoré chceme reagovať, 
patrí potreba prijatia...“





CROSSCAMP - VIAC AKO TÁBOR
OBZRETIE SA ZA LETOM

volali kamarátov. Boli aj takí, ktorí už nepri-
šli. Od rodičov sme počuli pozitívne ohlasy. 
Od camperov dupľom. Nádejáme sa, že zažili 
Krista. 
 Pre nás vedúcich to bolo ťažké leto 
pretože sme boli chorí a veľa z nás aj nie 
krátky čas. Počasie bolo zlé a to veru často. 
Veľa vecí sa komplikovalo a bolo potrebné 
riešiť neriešiteľné a za pochodu. Každý jeden 
deň však stál za to. Pán Boh bol s nami!
 Letné campy sú však, veríme, iba za-

čiatkom. Aktuálne máme na stole 2 otázky, 
ktoré nás presahujú.

1. Aké formy sú použiteľné počas školského roka? 
Vyskúšali sme tento september vytvoriť 
„športový klub pre rekreačných hráčov“. Má 
ísť o akúsi alternatívu voči športovým klu-

bom, ktoré priveľmi tlačia na výkon. Zatiaľ 
sme vyskúšali futbalovú a florbalovú verziu. 
Rodičom sa táto myšlienka celkom pozdáva, 
no nemáme s ňou zatiaľ skúsenosť. Trénin-

gy mávame v piatky a spojili sme ich s tzv. 
(mladším) Connectom, teda akousi hodino-

vou verziou Dorastu, ktorá je hneď po tré-

ningu priamo vo vysokoškolskom campuse, 
kde je telocvičňa a jeho obsahom sú rôzne 
teambuildingové aktivity, zamyslenie a ob-

čerstvenie. Uvidíme, čo to dá, no priestor pre 
rozvoj je veľmi veľký.

2. Je nám však jasné, že prienik decák z leta 
a tých, ktorí by chodievali do klubu počas 
roka, nie je až taký veľký, nakoľko veľa cam-

perov už má kopec krúžkov alebo sú práve 
súčasťou profesionálnych športových klu-

bov. Aktuálne sa pohrávame s myšlienkou, 
že to je v poriadku. Teda ak 12 ročný teena-

ger príde na camp kvôli športu, a príde o rok 
znova aj bez toho, aby sa počas roka zapojil, 
tak to nevadí. Avšak, keďže naše campy sú 
aktuálne pre teenagerov do 15 rokov, nastáva 

„Letné campy sú však, 
veríme, iba začiatkom. 
Aktuálne máme na 
stole 2 otázky, ktoré nás 
presahujú.“

„Teda ak 12 ročný 
teenager príde na camp 
kvôli športu, a príde o 
rok znova aj bez toho, 
aby sa počas roka 
zapojil, tak to nevadí..“



otázka, ako s nimi ostať v kontakte potom? 
 Pracujeme s hypotézou, že teda ako 15 
ročný už je dostatočne zrelý na to, aby s nami 
chcel ostať v kontakte už nie kvôli športu či 
zábave, ale kvôli vzťahom a otázke viery – je 
to vek, kedy už títo teenageri sú schopní pre-

mýšľať a mnohí z nich, aj keď to tak nevyze-

rá, túto schopnosť aj využívajú. Tento rok to 
bolo zhruba 12 ľudí, budúce leto očakávame 
skupinu už vyše 40. Preto táto otázka naberá 
na vážnosti. Rozhodli sme sa preto tento rok 
vyskúšať tzv. nultý ročník (staršieho) Con-

nectu, kde sa stretávame my ako organizač-

ný tím a súčasne sme na neho pozvali týchto 
najstarších camperov. Jeho obsahom je opäť 
niečo veľmi podobné mládeži, ale s dôrazom 
na zrozumiteľnosť. Po Connecte ideme do 
haly a každý týždeň hráme jeden z našich 
obľúbených športov (futbal, florbal, volejbal). 
 Nemáme know-how. Stále nemáme 
priestory. Za halu musíme každý mesiac pla-

tiť stovky eur. Chýbajú nám pomôcky. V tíme 
nás je aktuálne cca 7. V prípade, že by si nám 
chcel pomôcť, budeme veľmi radi. Tu sú už 
tradičné 4 možnosti, ako na to.

1.       Môžeš sa modliť. Pán Boh mení srdcia, 
nie program ani forma. Za darcov, ktorí by 
nás mohli finančne podporovať, za priestory, 
za povolanie, odhodlanie, vytrvalosť a trpez-

livosť pre tím.

2.       Môžeš nás podporiť finančne. Pravidel-
ne alebo jednorazovo. Tvoje financie by sme 
využili napríklad na nákup športových po-

môcok, na prenájom priestorov, na náklady 
na deti z CDR (detský domov) a na prípadnú 
finančnú podporu dobrovoľníkov, ktorí neraz 
idú na úkor všetkého voľného času (niekedy 
aj viac, na úkor povinností), a teda nemajú 
čas na brigády a pod. IBAN a VS nájdeš na 
našom webe www.crosscamp.sk/#podpora

CROSSCAMP - VIAC AKO TÁBOR
OBZRETIE SA ZA LETOM

„Jeho obsahom je opäť 
niečo veľmi podobné 

mládeži, ale s dôrazom 
na zrozumiteľnosť.“ 

http://www.crosscamp.sk/#podpora


PS. Môžeš si pozrieť náš web: www.crosscamp.sk alebo náš IG: crosscamp_
PS2: Všetky fotky tu nájdeš v plnej kvalite tu: www.crosscamp.sk/galeria

3.       Môžeš nás podporiť materiálne – špor-

tové pomôcky (všetky), florbalové mantine-

ly, funkčný projektor, pinpongový stôl, stolný 
futbal, cornhole, spoločenské hry v použiteľ-
nom stave...

4.       Zdieľaním CrossCampu svojim blízkym 
a známym, ktorí majú doma teenagerov vo 
veku 2. stupňa ZŠ – ak teda pochádzaš z Ko-

šíc a okolia.

Ak si dočítal až sem, tak sa ti chcem veľmi 
pekne poďakovať za Tvoj čas.

Za CrossCamp tím, Jakub

http://www.crosscamp.sk 
http://www.crosscamp.sk/galeria 
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Medzinárodné 
stretnutie  
v Poľsku
Nové miesta, noví ľudia, nové skúsenosti – 
to sú veci, ktoré ma na jednej strane veľmi 
tešia no na druhej strane aj desia. A rovnako 
to bolo aj so stretnutím mladých kresťanov v 
Poľsku. Radosť z poznávania nových miest 
a ľudí, zo získania nových skúsenosti, no na 
druhej strane strach z neznáma, z ľudí z celej 
Európy (nakoniec až s Južnej Afriky a USA), 
či z nových skúseností. 
 Prvé pocity boli všelijaké – čo tu vlast-
ne robím, a prečo práve ja? Neistota, strach a 
trochu aj hanba – no to negatívne sa po pr-

vom dni hneď vytratilo. Prvé kontakty začali 
hneď na prvom večernom programe – síce 
s Čechmi – ale dobrý začiatok. Ďalšie dni sa 
kruh priateľov rozrastal – už ani jazyk nám 
nebol bariérou. 
 Témou celého stretnutia bolo Reshare/
Reform (zdieľanie/reformovanie), čoho sme 
sa žiaľ veľmi nedotkli, a celkovo tejto téme 
nevenovali veľkú pozornosť. Bolo to kresťan-

ské stretnutie – cirkevná oblasť – takže som 
očakávala duchovný program, témy, semi-
náre a naozaj zdieľanie sa – zdieľanie skúse-

nosti v jednotlivých evanjelických cirkvách 
v Európe. No nebolo to tak, z čoho som bola 
úprimne sklamaná, ale aj napriek tomu, sme 
dokázali to neduchovno v oficiálnej časti 
programu dohnať vo voľnom čase pri rozho-

voroch, chválach či pri zdieľaní sa. 
 Bolo pre mňa veľkým povzbudením 
vidieť, že nie len na Slovensku a okolitých 
štátoch sú mladí kresťania, ale aj ďalej za 
oceánom. Naozaj platia slová z Gal 3,28 „nie je 
Žid ani Grék, nie je ani otrok ani slobodný, nie je muž, 
ani žena, lebo všetci jedno sme v Kristovi“. Každý z 
nás bol rozdielny, prišiel z iného prostredia, 
no v chválach sme dokázali byť jednotní. Aj 
dievčatá z Afriky sa potešili keď sme zača-

„...ale aj napriek 
tomu, sme dokázali to 
neduchovno v oficiálnej 
časti programu dohnať 
vo voľnom čase pri 
rozhovoroch, chválach 
či pri zdieľaní sa.“

RESHARE / REFORM
OBZRETIE SA ZA LETOM





li po africky spievať pieseň Smieme kráčať 
vo svetle Božom (Siyahamb´ekukhanyen 
kwenkhos).
 Keďže sme tých 8 dní trávili na troch 
rôznych miestach (Wroclaw, Krzyzowa, 
Kraków) dosť času nám zabralo aj cestova-

nie, či spoznávanie nového mesta – čo bol 
celkom fajn čas na vytváranie či prehlbova-

nie priateľstiev. Prvé dni sme venovali naj-
mä teambuldingu. Vo štvrtok sme mali 3 se-

mináre na rôzne témy, tiež sme v piatkové 
popoludnie strávili v záhrade. V Nedeľu sme 
navštívili miestny evanjelický zbor v Kra-

kowe kde sme sa zúčastnili aj Služieb Bo-

žích a na fare strávili skoro celý deň. Takou 
celkom dobrou akciou bola aj Escape city v 
Krakowe, kde sme vďaka tomu mohli spo-

znať známe miesta. 
 V rámci tohto stretnutia sme jeden 
deň venovali exkurzii koncentračného tá-

bora Gross-rosen. Keď som sa dozvedela, 
že tam ideme mala som zmiešané pocity – 
vždy som sa chcela pozrieť do koncentrač-

ného tábora, no na druhej strane som sa bála 
toho, aké pocity to čo tam uvidím vo mne 
vyvolá. No popravde to, že budem veľmi na-

hnevaná som vôbec nečakala – čakala som 
slzy, smútok, zovretie ale nie hnev. Bola som 
nahnevaná ako mohol toto všetko urobiť člo-

vek človeku – bolo to pre mňa neuveriteľ-
né. Aj keď toto stretnutie nebolo také na aké 
som zvyknutá, aj program bol úplne iný, tak 
som vďačná za takúto príležitosť – spoznať 
nových ľudí, ale aj iné pomery evanjelickej 
cirkvi v iných krajinách.

„No popravde to, 
že budem veľmi 
nahnevaná som vôbec 
nečakala – čakala som 
slzy, smútok, zovretie 
ale nie hnev. “

RESHARE / REFORM
OBZRETIE SA ZA LETOM
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Už viac ako 10 rokov je naša or-

ganizácia zapojená do dobrovoľ-
níckeho programu, ktorý je dnes 
známy ako Európsky zbor Solida-

rity. Vďaka tomu môžu mladí ľudí 
zo Slovenska ale aj zo vzdialených 
krajín Európy stráviť rok plný dob-

rodružstva a Božej milosti v SEMe. 
Učia sa nový veciam, spoznávajú 
nepoznané, získavajú kopu ka-

mošov a zažívajú Krista. My ti 
teraz prinášame krátky rozhovor 
v ktorom našich aktuálnych dob-

rovoľníkov môžeš aspoň trochu 
spoznať.

Noví ESC Dobrovoľníci  
v SEMe
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1.  Ahojte, skúste sa nám  
na začiatok v krátkosti predstaviť. 

KARLA 10:10

Ahojte, volám sa Karla a som zo Špa-

nielska. Vo voľnom čase rada varím, 
spievam, čítam si knihy a učím sa nové 
jazyky. Okrem toho mám veľmi rada 
pohyb a všetko s ním spojené (pre-

chádzky, turistika...).

FILIP 14:23

Ahojte. Volám sa Filip. Som 
z Dovalova pri Liptovskom 
Hrádku. Mám viacero vecí 
ktoré mám rád napríklad hru 
na gitare, dobré jedlo (hlavne 
veľa) a neplánované výlety.

DENIS 04:41

Volám sa Denis pochá-

dzam z Púchova  a mám 
rád všetko čo sa týka 
umenia či už digitálneho 
alebo hmotného a preto 
vytváram videa, fotky a 
grafiku, taktiež rád hrám 
na gitare a vytváram svo-

ju vlastnú hudbu ďalej sa 
venujem cvičeniu s vlast-
nou váhou a rád chodím 
do hôr .

DANIEL 17:15

Ahoj, volám sa Daniel mám 18 rokov a som z 
Nürnbergu v Neecku. Mám veľmi rád futbal a 
celkovo trávenie času vonku v prírode. A tak 
ako každý mladý človek aj ja veľmi rád trávim 
čas s mojimi priateľmi.

21:35

Som Peťka a som z východu (lebo to je 
v tejto chvíli to najpresnejšie a najvýstiž-

nejšie, čo môžem odpovedať). Mám veľ-
mi rada všetko, čo sa nejakým spôsobom 
dotýka kreatívy - fotenie, dizajn, grafiku a 
pod. - proste mám rada pekné veci, kto-

ré potešia každé oko. Okrem toho veľmi 
rada čítam knihy, a som tak trochu geek, 
bifľoš. 



2. Prečo ste sa rozhodli pre  
dobrovoľníctvo? Prečo práve v SEMe? 

3. Karla a Daniel vy pochádzate 
zo zahraničia a tak prichádza 
prirodzená otázka, vedeli ste 

niečo o našej krajine pred  
vaším príchodom? 

KARLA 10:10

Klamala by som, ak by som poveda-

la, že som o Slovensku toho vedela 
veľa. Avšak pred pár mesiacmi som 
sa začala o vašu krajinu viac zaujímať 
práve preto ako veľmi je v španielsku 
neznámou. Preto som si urobila malý 
výskum o vašej krajine,  avšak ani tak 
sa mi samozrejme nepodarilo zistiť 
všetko a práve preto som tu. 

KARLA 10:10

Pred rokom som začala dobrovoľníčiť 
doma v Španielsku, aby som vyskúšala 
niečo nové. No a veľmi sa mi to zapáči-
lo, až tak, že dnes som tu. 

FILIP 14:23

V SEMe som dobrovoľníkom už dlhšiu dobu. 
Ale teraz je to také oficiálne oficiálne . 

Čiže mne sa páči to, kam chce SEM smero-

vať a byť tu pre ľudí. Pre mladých ľudí ktorý 
potrebujú počuť o Bohu. A zároveň vnímam, 
že je to aj priestor pre mňa, ktorý jednak pri-
náša rôzne výzvy, no zároveň veľmi zaujíma-

vo v službe druhým formuje človeka. A to je 
vec ktorá sa mi naozaj páči.

DENIS 04:41

Chcel som zmenu a keď-

že mám rád spoločenstvo 
mladých ľudí a pohybu-

jem sa v týchto kruhoch 
tak som pocítil že by som 
mohol byť užitočný vo 
viacerých smeroch a tým 
využiť môj talent .

DANIEL 17:15

Samozrejme som si čo to vygooglil  a už 
predtým som vedel základné veci, ako hlavné 
mesto a ďalšie. 

DANIEL 17:15

Po mojich záverečných testoch som chcel 
robiť niečo iné, ako len začať pracovať. Preto 
som sa rozhodol nastúpiť na dobrovoľnícky 
rok. Trochu som sa začal rozhliadať, kam by 
som mohol ísť a to čo robil SEM sa mi veľmi 
páčilo a tak som tu. 

21:35

Ja ani neviem či som sa rozhodla pre 
dobrovoľníctvo, alebo sa dobrovoľníctvo 
rozhodlo pre mňa . Medzi SEMákmi 
sa pohybujem už nejaký ten čas a pova-

žujem ich za rodinu. Keď za mnou prídu 
s otázkou, či by som nešla do nejakého 
projektu, zväčša o tom dlho nepremýš-

ľam a súhlasím s bársčím, pretože viem, 
že kde budú SEMáci bude dobre. Bude 
tam Pán Ježiš, prijatie, radosť, zábava, 
výzvy, rast ... A podobne to bolo aj s dob-

rovoľníctvom. 



4. Aké sú vaše očakávania pre tento 
rok?  Je niečo na čo sa tešíte?

DANIEL 17:15

Ja by som sa chcel trochu viac naučiť o vašej 
krajine, ale aj sa naučiť byť samostatný.

DENIS 04:41

Teším sa na to ako budem 
cestovať naprieč celým Slo-

venskom po rôznych akci-
ách ako sú helping handy, 
festivaly a pod. a budem 
môcť poznať nových ľudí 
ktorí pracujú v Seme, taktiež 
sa Teším ako z Danielom 
budeme spolupracovať na 
spoločných akciách v Pú-

chove a vlastne všade kde 
nás pán Boh pošle 

KARLA 10:10

Mojim očakávaním je získať čo najviac 
spomienok na toto obdobie a úprimne 
veľmi by som sa chcela uistiť v tom čo 
chcem robiť v mojom živote. Taktiež by 
som chcela získať trochu viac sebave-

domia a veľmi by som sa chcela naučiť 
Slovenčinu, aspoň tak aby som sa ve-

dela bez problémov dohovoriť. 

FILIP 14:23

Myslím, že nemám nejaké veľké očakávania 
tým, že som do SEMu nahliadol už predtým 
tak troška viem ako to funguje. I keď je ešte 
stále veľa nových vecí ktoré musím spoznať.
Uvažoval som nad touto otázkou ohľadom 
očakávaní už predtým. Mojim jediným
očakávaním je, aby si ma Boh používal tu 
kde som a kde budem na rok slúžiť v SEMe v 
mojom dobrovoľníctve.
A načo sa teším? Neplánované výlety? :D Asi 
je viac vecí na ktoré sa teším ale aktuálne sa
teším na všetky podujatia ktoré pripravuje-

me. Čiže verím že tam prídete!

21:35

Keďže rok, ktorý je predo mnou je plný 
zmien (nové bývanie, nové manželstvo, 
nová náplň práce) nemám vôbec žiadne 
očakávania. Asi to nie je úplne správna 
odpoveď, ale očakávam len to, že sa môj 
život aspoň trošku ustáli a aj vďaka ľu-

ďom, ktorí budú okolo mňa, si nastavím 
dobré rytmy a zavediem návyky, ktoré 
budú prospešné pre mňa a moje okolie, 
nielen v nastávajúcom roku.



2. Aké sú vaše očakávania pre tento 
rok?  Je niečo na čo sa tešíte?

DENIS 04:41

Výzvou bude  Klubovňa , kto-

rá je miestom kde aj neveria-

ci ľudia majú možnosť spo-

znať Krista. Dúfam, že sa do 
tejto služby budem môcť čo 
najviac zapojiť. Trochu sa 
obávam času a toho či sa 
naučím dobre si rozložiť prá-

cu a voľný čas. 

5. Viete už o 
nejakej oblasti 
služby, ktorej 
by ste sa chce-
li venovať po-
čas najbližších 
mesiacov? 

DANIEL 17:15

Ja mám plán postupne všetko preskúmať a 
potom si vybrať niečo viac mne srdcu blízke.

DENIS 04:41

Za mňa určite video a 
foto tvorba, cestovanie s 
helping handom, prípad-

ne tvorba grafiky, či skau-

ting. 

21:35

U mňa je toto celkom jasné, vzhľadom na 
to, že sa tejto službe už nejaký ten čas ve-

nujem - bude to oblasť mediálneho tímu, 
fotografovania, grafík a plagátov atď. 

FILIP 14:23

Určite áno. Je viacero vecí do ktorých by 
som sa chcel pustiť a verím že sa podaria.
Samozrejme že je tu priestor na také väč-

šie či menšie podujatia v rámci SEMu ako 
je Semfest či Konfivíkendovky. Ale tým že 
pracujem v Dolnom Kubíne tak aj tu je pred-

sa len priestor na rôznu službu na kluboch, 
mládeži...

KARLA 10:10

Som tu asi príliš krátko 
na to, aby som vedela na 
túto otázku odpovedať :)  

6. Čo si myslíte,  
že bude pre vás  
najväčšou výzvou? 
Máte pred niečím  
rešpekt, či obavu?



DANIEL 17:15

Pre mňa určite najväčšou výzvou bude jazyk. 
Zároveň viem, že mi bude aj chýbať moja rodi-
na a priatelia.

21:35

Mám celkom rešpekt pred tým, či si bu-

dem vedieť usporiadať čas a priority tak, 
aby som zvládala školu, dobrovoľníctvo, 
vzťahy a rodinu a vedela každému veno-

vať toľko času, koľko je treba. Rok ktorý 
ma čaká, bude veľkou výzvou a zatiaľ je 
pre mňa aj riadnou neznámou. 

KARLA 10:10

Trochu sa bojím začiatkov...ako komu-

nikovať s ľuďmi keďže je tu jazyková 
bariéra a celkovo ako zapasujem do 
kolektívu. Takže to bude na začiatku 
pre mňa veľkou výzvou, keďže aj naše 
kultúry sú tak veľmi rozdielne. Okrem 
toho je desivé vedieť, že v určitom 
smere som tu sama a musím sa tro-

chu viac spoľahnúť sama na seba. 

FILIP 14:23

Z takého širšieho hľadiska to môže byť 
viacero vecí. Pokladám sa ale za dosť fle-

xibilného človeka čiže by to nemal byť taký 
problém. Ale vec pred ktorou mám možno 
obavu je asi plánovanie . Znie to možno 
zvláštne ale som typ človeka ktorý sa ne-

riadi vždy plánom. A priznám sa že to nie je 
úplne moja silná stránka osobnosti, ale už 
na tom pracujem aby som sa v tom zlepšil.
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Pozývame: 
Konferencia SEM

Banská  
Bystrica
16.-19.11.2023

Je to neuveriteľné, ale už o niekoľko dní 
sa stretneme na SEM Konferencii.  
A pozor tentokrát bude konferencia  
už pre všetkých mládežníkov (15+). 

Tak čo vidíme sa?

Viac informácií o Konferencii nájdeš na 
www.sem.sk/projekty/konferencia-sem

Zaregistruj sa už dnes

http://www.sem.sk/projekty/konferencia-sem




Toto podujatie bolo podporené z dotácií Ministerstva školstva, vedy, 
výskumu a športu v oblasti práce s mládežou, ktoré administruje  
NIVAM – Národný inštitút vzdelávanie a mládeže.


